
Annotatie overleg Koninklijke Horeca Nederland

omschrijving Overleg Koninklijke Horeca Nederland

Vergaderdatum en -tijd 10 juni 2020, 16.30- 17.30 uur

vergaderplaats ministerie JenV/ NCTV/ 7% verdieping/ ICCb/MCCb zaal

Aanwezig De heer Grapperhaus Minister JenV

De heer Willemsen Voorzitter KHN

De heer Beljaarts Algemeen directeur

KHN

MKB Nederland

De heer Aboutaleb Burgemeester Rotterdam

De heer Weterings

VNO/NCW

Achtergrond overleg: bij het begin van de corona crisis is er een periodiek overleg gestart van de

ministeries van JenV en EZK met KHN. Er is hier o.a. gesproken over het horeca protocol, de pilot
en de handhaving van de 1,5 meter.

Agenda
1. Opening door minister Grapperhaus

Anno M.JenV:

U kunt aangeven dat:

e Stas EZK helaas afwezig is

¢ U de email van HKN heeft ontvangen
¢ U gisteren een antwoord heeft verzonden op de brief van HKN

* U gisteren een nieuwe brief van HKN heeft ontvangen. Deze staat geagendeerd
onder punt 4.

Desgevraagd:
e Ervan deze bijeenkomst verslag wordt gemaakt, maar er geen verslag is van de

vorige bijeenkomst

Eerste ervaringen versoepeling 1 juni
Anno M.JenV:

U kunt hiervoor het woord geven aan HKN.

Tevens kunt u aan de burgemeesters vragen naar hun bevindingen

Pilot kuchschermen

Anno M.JenV:

Bijgevoegd is het definitieve plan van aanpak van TNO. Tevens is een memo bijgevoegd
dat het plan van aanpak en de besluitvorming kort toelicht. Er wordt gewerkt naar

besluitvorming van MCCB van 24 juni.
HP zal:

¢ Aangeven dat de samenwerking tussen de verschillende partijen zeer goed
verloopt, zowel met gemeente Tilburg en Rotterdam als met KHN en VNO/NCW en

MKB.

e Er wordt toegewerkt naar besluitvorming op de 24

s+ De uitkomst nog alle kanten op kan; geen garantie op een “go”.
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4. Brief roadmap heropening horeca

Anno M.JenV:

U kunt KHN vragen om een toelichting te geven

U wordt geadviseerd om:

e De tijd te vragen om het voorstel inhoudelijk te bestuderen

¢ Toe te zeggen de brief opnieuw te agenderen in het vervolgoverleg vlak voor 24/6
e Dat we de brief daarom niet schriftelijke beantwoorden

¢ Nu geen inhoudelijke reactie te geven omdat dit onderdeel is van een groter proces
¢ Daarbij zullen we de input betrekken met de besluitvorming.
e Dat u begrip heeft dat KHN input wil leveren aan de verdere openstelling van de

horeca en dat u positief staat tegen over een expertpanel die op onderdelen de

besluitvorming van input voorziet. (We willen vanwege het huidige proces nu geen

gezamenlijke werkgroep wil te starten om een roadmap voor de Horeca te maken)

5. RIVM-advies “glazen spoelen”
Anno M.JenV:

U kunt het woord geven aan

HKN heeft dit advies reeds eerder ontvangen door tussenkomst van VNO/MCB.
Conclusie: Blootstelling aan SARS-CoV-2 door het drinken uit een gespoeld glas gebruikt door een

met SARS-CoV-2 geinfecteerd persoon is een reéle mogelijkheid. De kans op blootstelling via deze

route kan worden verminderd door het toevoegen van een extra stap aan de glazen spoel
procedure (extra reiniging van de glasrand met alcohol) of het gebruik van de afwasmachine voor

de glazen.
Conclusie staat op Pagina 2 van het advies.

De minister van JenV geeft u hier het woord.

+ Het RIVM heeft (in opdracht van de NVWA) een risicobeoordeling gemaakt van de

overdracht van het coronavirus via glazen, borden en bestek in de horeca.

¢ Er zijn twee risico’s geidentificeerd waar extra maatregelen nodig zijn. Dit zijn het spoelen
van de bierglazen en risico van kruisbesmetting van vies en schoon servies.

+ Het verzoek is om voor deze twee risico’s in het protocol van de horeca praktische

maatregelen op te nemen.

* Als het goed is, is dit voorstel al in jullie bezit (via NCTV aan KHN verstrekt).
* Wij zien graag dat afspraken worden gemaakt over:

1. Overname van dit voorstel voor enkele aanvullende maatregelen mbt het extra

spoelen van de bierglazen en het voorkomen van kruisbesmetting van messen/borden
in horecaprotocol, KHN neemt dit over.

2. Wanneer deze aanvullende maatregel opgenomen

3. Hoe er over deze aanvullende maatregel wordt gecommuniceerd naar de horeca.

Extra maatregel:
Omdat op grond van het frontoffice advies van het RIVM blijkt dat blootstelling aan SARS-CoV-2

een reéel risico is via gespoelde glazen en om eventuele kruiscontaminatie via borden en bestek te

voorkomen, adviseren wij:
- voor glazen een extra spoelprocedure in te stellen. Dit kan door de glasrand voor het

spoelen (bijvoorbeeld met 60-80% alcoholdoekje) extra te reinigen met alcohol of door de

glazen te reinigen in een afwasmachine. Het spoelen moet vervolgens grondig gebeuren, dwz

met borstels die zowel de binnenkant als de buitenkant van de glazen reinigen.
- dat eventuele contaminatie van borden en bestek na afwassen kan worden voorkomen

door:

op te slaan op een locatie of manier waarbij geen contaminatie door druppels of aerosolen

(niezen, hoesten, praten) kan plaatsvinden (dus in een andere ruimte of afgesloten kast).
Vanzelfsprekend is handhygiéne van het personeel essentieel in het beperken van contact

besmettingen en de algemene regel van de horeca richtlijn van ieder half uur handen wassen

moet worden aangevuld met de momenten

- voor het bereiden van voedsel
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- voor het uitruimen van de vaatwasser

- voor het dekken van de tafels en het uitserveren van het eten (hand-bord
contact)

6. Reserveringsgegevens bron- en contactonderzoek

De minister van JenV geeft u hier het woord.

De power point presentatie wordt op het scherm getoond.

Doel van bespreking:
+ Eerste gedachtewisseling over het voornemen van de minister van VWS om

reserveringsgegevens in de horeca te gebruiken in de uitvoering van het bron- en

contactonderzoek van de GGD.

« Bezwaren, vragen, en toelichting vanuit de branche aanhoren. En meenemen voor

verdere uitwerking van het voorstel.

+ KHN uit te nodigen voor een vervolggesprek met ministerie van VWS.

NB: er wordt veel weerstand verwacht vanuit de sector. Ook binnen JenV is weerstand,
met name op de privacy aspecten en de uitwerking daarvan (bewaartermijnen,

handhaving, wat als gegevens kwijt raken), en de proportionaliteit van het voorstel. De

sector zelf heeft ook vragen op gebied van privacy en de praktische uitvoering (en de

lasten daarvan) voor de ondernemer.

De weerstand proberen we weg te nemen door als basis te kiezen: vrijwillig & met

toestemming.

Echter, nadere uitwerking is zeer nodig.

1) Met de GGD: over de gewenste dagen bewaartermijn (14 dagen incubatie?), en over

de totale periode waarvoor deze werkwijze wenselijk is (tot er een vaccin is, tot het

einde van de pandemie?), en belangrijkste: over de noodzaak (een belangrijke pijler
voor de AVG).
2) Met de sector: hoe op vrijwillige basis toch mee kunnen werken aan -uiteindelijk-
voorkomen van verspreiding van besmettingen.

Waarom nu toch dit overleg?
Sinds verschijnen van de Kamerbrief 3 juni j| met passage waarin dit voorstel wordt

toegelicht, zijn meerdere media berichten verschenen. Daarin worden KHN en/of horeca

ondernemers bevraagd op hun beeld van het voorstel. Deze zijn over het algemeen
negatief.
Daarnaast wordt in de Kamerbrief gemeld dat VWS in overleg gaat met de sector. In de

media is gemeld dat KHN ‘nog niets heeft gehoord’. Daarom sluiten we aan bij dit reeds

geplande overleg. Een uitnodiging voor apart overleg VWS-sector volgt.

Achtergrond:
¢ In de kamerbrief van 3 juni jl. heeft de minister van VWS zijn voornemen geuit om in

gesprek te gaan met de horecasector over het op basis van expliciete toestemming delen

van reserveringsgegevens met de GGD’en, zodat zij het bron- en contactonderzoek beter

kunnen uitvoeren.

« De GGD’en hebben aangegeven baat te hebben bij deze gegevens omdat ze zo meer

mensen kunnen informeren over een mogelijk contact met een Covid-19-patiént en hen te

adviseren over noodzakelijke maatregelen (goede hoest- en handhygiéne, social

distancing, laten testen bij klachten, etc.).
¢ De minister vindt dit een belangrijk punt in het versnellen van het bron- en

contactonderzoek.

« Er wordt in meerdere sectoren gekeken of het gebruik van reserveringsgegevens mogelijk
is. Er wordt gestart met de horecasector op advies van de Europese Commissie om de

reserveringsgegevens van horecaondernemingen te bewaren voor het bron- en

contactonderzoek. Daarnaast leren we van onze buurlanden waar dit al een gebruikelijke

werkwijze is.

s+ Uitgangspunten bij het voorstel zijn:



+ Er wordt aangesloten bij de huidige praktijk van reserveringen en voorschriften uit

het protocol van de sector. Het gaat dus alleen om reserveringsgegevens van

binnenplaatsen (en niet terrassen).
+ Het geven van toestemming door de klant moet vrijwillig en geinformeerd zijn. Een

klant mag geen nadelige consequenties ondervinden van het niet geven van

toestemming.
s Het vragen van toestemming door de horecaondermeming aan de klant is eveneens

vrijwillig. Er worden geen sancties aan verbonden.

+ De toestemming wordt verleend door een actieve handeling.

Aanvullende gegevens?
De uitkomsten van het checkgesprek maken géén onderdeel uit van de

gegevensuitwisseling. De resultaten van het checkgesprek vallen namelijk onder de brede

definitie van medische gegevens waarvoor strikte (privacy-)wetgeving geldt.
Het BCO voor de groep ‘overige contacten’ kan op een later moment worden aangevuld
met digitale oplossingen zoals een anonieme app. De app is echter nog niet in gebruik, en

daarnaast is de werking van de app sterk afhankelijk van de hoeveelheid mensen die de

app gaan gebruiken, en deze ook goed gebruiken. In veel gevallen is de nauwkeurigheid
van het mensenwerk van de GGD nauwkeuriger dan de werking van de app.

Vervolg:
Over hoe dit voorstel precies ingevuld kan worden, gaat VWS graag in gesprek met KHN.

Hiertoe zal KHN binnenkort door VWS worden uitgenodigd.

Vervolgafspraken
Anno M.JenV:

U kunt voorstellen om op de 24% voor de MCCb nog een bijeenkomst te plannen. Dan

kunnen ook de uitkomsten van de pilot bespreken worden.

Afsluiting
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